
Protokół nr 53/23 
z posiedzenia Komisji 

Zdrowia i Pomocy Społecznej 
z dnia 24 lutego 2023 roku 

Komisja obradowała w składzie: 
1. BARBARA BURY - Przewodnicząca Komisj i 
2. ZOFIA KRZEMIŃSKA 
3. MAREK CHART 
4. IWONA SIKORSKA 
5. TOMASZ FIFIELSKI 
6. KRZYSZTOF SZYMANOWICZ 

Przewodnicząca Komisji otworzyła obrady od godz. 11:25, następnie przedstawiła 

przesłany wcześniej porządek obrad. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do 

przesłanego porządku obrad. 

1. Informacja o sytuacji na rynku pracy z uwzględnieniem osób 

niepełnosprawnych i obcokrajowców. 

2. Informacja o realizacji uchwał Rady Powiatu podjętych w 2022 r. 

3. Sprawy wniesione, wolne wnioski. 

4. Zakończenie. 

Ad. 1. 

Artur Żychski Dyrektor PUP przedstawił informację o sytuacji na rynku pracy z 

uwzględnieniem osób niepełnosprawnych i obcokrajowców ( zał. nr 1). Wspomniał o 

problemach z osobami długotrwale bezrobotnymi. Dodatkowe działania PUP przynoszą 

wymierne korzyści w postaci dodatkowych środków na aktywizację. 

Stopa bezrobocia obecnie wynosi 11,1 %. Zwiększenie bezrobocia jest wynikiem 

sezonowości pracy, powrotami po zbiorach z zagranicy. Poinformował, że z 

niepełnosprawnością zarejestrowanych było 59 osób. Osoby z niepełnosprawnością 

korzystają z takich form jak: staże, roboty publiczne refundacja kosztów dojazdu. 

Wspomniał, że o 91 wzrosła liczba firm. Większość stanowią małe firmy do 9 osób. 



Na terenie powiatu zarejestrowanych 113 uchodźców, z tego 61 zostało skierowanych do 

pracy bądź staż. Natomiast osoby które podjęły prace to 157 osób. 

Środki finansowe, którymi dysponował urząd wyniosły ok. 10 min zł. Udało się 

pozyskać lmln zł z rezerwy, które skierowane zostały na roboty publiczne, głownie do 

samorządów. 

Kwota na jednego bezrobotnego wyniosła 6070 zł, przeciętna w województwie 4800 zł. 

Rejestrowanych osób jest więcej niż rok wcześniej ale mniej niż w 2019 r. Nastąpił 

spadek podjęć pracy. 

Radny T. Fifielski obserwujemy tendencje ze pup pozyskuję dodatkowe środki. Gmina 

Więcbork uzyskała wymagane wsparcie w roku ubiegłym. Zapytał, czy pracownicy firmy 

Lacpol znaleźli zatrudnienie. Czy widoczny jest zastój w firmach meblarskich? 

A. Żychski poinformował, że pracownicy firmy Lacpol znalazły zatrudnienie. Aktualnie 

nie ma za dużo ofert pracy. W styczniu zgłoszona 172 oferty pracy. 

Radny T. Fifielski zapytał o plany reorganizacji PUP. 

A. Żychski odpowiedział, że plany związane z powrotem do administracji rządowej 

zostały chwilowo zawieszone. 

Radny T. Fifielski odniósł się do struktury zatrudnienia w PUP. Czy zatrudnienie 

pracowników jest refundowane? 

A. Żychski wyjaśnił, że urzędy pracy nie mogą korzystać z refundacji. Wszystkie osoby 

zatrudnione w urzędzie mają umowę o pracę. 

Radna Z. Krzemińska zapytała, czy spadek bezrobocia przełożył się na spadek 

zatrudnienia w samym urzędzie. 

A. Żychski udzielił pozytywnej odpowiedzi. Zatrudnienie spadło do 36 osób. 

Radny K. Szymanowicz podkreśli, że pomimo sytuacji w kraju sytuacja bezrobocia jest 

dosyć stabilna. 

Radna B. Bury odniosła się do wsparcia firm jednoosobowych. Zapytała ile osób 

ukończyło szkolenie branżowe, otworzyło działalność gospodarczą. 

A. Żychski odpowiedział, że efektywność wyniosła 100%. Wszystkie osoby które 

ukończyło szkolenie otworzyły działalność gospodarczą. 



Ad. 2. 

Anna Deja -Dobrowolska Sekretarz Powiatu przedstawiła informacje nt. realizacji 

uchwał Rady Powiatu. 

Ad. 3. 

Spraw wniesionych nie było. 

Ad. 4. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pompcy Społecznej 

zamknęła posiedzenie o godz. 11.40. 

Protokołowała: 


